



1. Вы услышите 6 высказываний. Установите соответствие между **высказываниями** каждого говорящего **A - F** и утверждениями, данными в **списке 1 - 7**. Используйте каждую **цифру**, обозначающую утверждение, только один раз. **В задании есть одно лишнее утверждение**. Вы услышите запись дважды. Занесите свои ответы в клетки задания **1** без пробелов и знаков препинания.

1. Consider all costs.
2. Deal with debt.
3. Pay taxes.
4. Learn using money.
5. Identify wants vs. needs.
6. Save for the future.
7. Inevitable mistakes.

A	B	C	D	E	F

2. Определите, какие из приведённых утверждений (**A - G**) соответствуют содержанию текста (**1 — True**), какие не соответствуют (**2 — False**) и о чём в тексте не сказано, то есть на основании текста нельзя дать ни положительного, ни отрицательного ответа (**3 — Not stated**). Занесите ответы в таблицу. Вы услышите запись дважды.

- A.** Carla needs extra money.
- B.** Jane suggests getting a full-time job.
- C.** Writing a letter of appointment would be the best start.
- D.** Carla has taken up volunteering.
- E.** Researches' duty is collecting information.
- F.** Carla has quickly made up her mind.
- G.** Carla is good at sewing

A	B	C	D	E	F	G

В заданиях 3 - 9 обведите цифру 1, 2 или 3, соответствующую выбранному вами варианту ответа. Вы услышите запись дважды.

3. What's special about Singapore?

- 1) It is called a Lion City.
- 2) It's the world's only island city-state.
- 3) The islands were settled from the second century AD by a series of local empires.

4. The independence of the country influenced mostly its.. .

- 1) size and area.
- 2) flora and fauna.
- 3) political structure.

5. The initial origin of the name of the 'country is...

- 1) English.
- 2) Malayan.
- 3) Sanscritian.

6. In the 13th century the country...

- 1) was famous for Sea Town.
- 2) became a trading port city.
- 3) belonged to the Johor Sultanate.

7. The island lost its fame because of...

- 1) the Portuguese raiders.
- 2) the Dutch control.
- 3) many immigrants who came to work at rubber plantations.

8. What is the political structure of Singapore?

- 1) It is a monarchy in which governing powers of the monarch are restricted by a constitution.
- 2) The Parliament serves as the legislative branch of the government.
- 3) It is a system of government where a head of government is also the head of state and leads an executive branch that is separate from the legislative branch.

9. How can international relations of the country be characterized?

- 1) Singapore is a supporter of the concept of a South East Asian regionalism and plays an active role in Association of Southeast Asia.
- 2) Singapore has diplomatic relations with Belgium, Denmark, France, Germany, Greece, Italy, Romania, Russia, Ukraine, Great Britain and others.
- 3) Singapore maintains diplomatic relations with 186 countries of the world though its embassies aren't in many of them.